
Leucovorin Calcium; Calcium Folinate 
【ILEUCV】Leucovorin（Covorin®）50mg/5mL/Amp    ATC Code：V03AF03 
中文名： 克廢喦注射液  «樂健» 
適應症： 葉酸拮抗劑(如 Methotrexate)過量之解毒劑。 
 
【OFOLN】Folina（Folina®）15mg/Tab       ATC Code：V03AF03 
中文名： 芙琳亞錠  «東洋» 
適應症： 超量使用葉酸拮抗劑時，消滅其毒性及抵消其作用、治療因斯潑盧營養缺乏、妊

娠及其幼齡等引起之巨初紅血球性貧血。 
用法用量： Colorectal cancer: 

－Leucovorin 200 mg/m2 by slow IV (over 3 mins) followed by 5-FU 370 mg/m2 
－Alternatively, Leucovorin 20 mg/m2 followed by 5-FU 425 mg/m2. Either regimen 

is given daily for 5 days. The treatment course may be repeated every 28 days (4 
wk intervals) for 2 courses, and then repeated at 4- to 5- wks intervals depending 
on patient tolerability. 

Leucovorin rescue after high-dose MTX therapy: 
IM/IV/PO 15 mg (10 mg/m2) Q6h begin within 24 hr of methotrexate (MTX) 
administration, until the MTX level < 1 × 10-8M. If 24 hr following MTX 
administration the patient’s Scr has increased  50% than prior to MTX or the ≧
MTX level  5 ≧ × 10-6M or 48 hr following MTX administration the MTX level 

 9 ≧ × 10-7M. Leucovorin dosage should be increased immediately to 100 mg/m2 
Q3h until the MTX level < 1 × 10-8M. 

Megaloblastic anemia: up to 1 mg IM/IV/PO daily. 
不良反應： 過敏性反應。 
注意事項： 1、本劑不適用於治療因 Vitamin B12 缺乏所引起之惡性貧血。 

2、治療因葉酸拮抗劑（如 methotrexate）超量時，本劑應儘快使用，因兩者使

用時間如間隔越久，則本劑抵消其血液毒性之作用越弱。 
 


